
PROTOKOL NrXXVII/2016
z obrad XXVII sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 27 kwietnia 2016r.

Ad.l
Przewodniczajcy Rady -Marek Chwialkowski otworzyi obrady XXVTI sesji Rady Gminy w

Daszynie.
Powitai przybytych na obrady sesji: radnych, sottysow, Wojta -Zbigniewa Wojtere.
Skarbnika Gminy-Danut? Kaczmarek, Sekretarza Gminy-Mariusza Gralewskiego

Przewodniczacy stwierdzii, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestniczy w niej 13 radnych rj.87% ustawowego skladu Rady. Nieobecni: LZawadzka i
B.Lukaszewski.

AtL2
Pizewodniczacy Rady przedstawil porza^dek obrad. Poinfbrmowal, ze punkty:
14. Podj?cie uchwafy w sprawie wyrazenia zgody na sprzedaz nieruchomosci gruntowej

nr 44/8 potozonej w Daszynie na rzecz uzytkowania wieczystego.
15. Podjecie uchwafy w sprawie wyrazenia zgody na sprzedaz nieruchomosci gruntowej

nr 154/2 polozonej w Daszynie na rzecz uzytkowania wieczystego
zostajX wykreslone z porzajdku sesji i przesuniete do omowienia przez Rad§ na najblizsze
wspolne posiedzenie komisji.
Do porza^dku dopisano punkty:
-Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski
-Przyj^cie protokolow z poprzednich trzech sesji.
Radny H.DabrowsM stwierdzil, ze w otrzymanej przez radnych uchwale w sprawie zmiany
uchwaty nr XXTV/119/2016 Rady Gminy w Daszynie z dnia 16 lutego 2016 r. w sprawie
przyj^cia JPlanu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Daszyna do roku 2020" brakuje
stron.
Sekretarz powiedziaJ:, ze radni otrzymali strony, ktore zawieraja^ zmiany. Pelna tresc programu
radni otrzymali na poprzedniej sesji, na ktorej zostaia podj^ta uchwala w sprawie planu
gospodarki niskoemisyjnej..
Przewodniczajcy poddat pod giosowanie zmieniony porza_dek obrad, ktory zosta} przyj^ty
jednogiosnie.
Porza^dek obrad po zmianach:

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Przyj^cie porzajdku obrad.
3. Zapytania o wolne wnioski,
4. Sprawozdanie z dziaialnosci mie_dzysesyjnej Wojta Gminy Daszyna.
5. Sprawozdanie z dzialalnosci mi^dzysesyjnej komisji stalych rady Gminy w Daszynie.
6. Podj^cie uchwal w sprawie wyrazenia zgody na zawarcie porozumienia pomi?dzy Grainy

Daszyna a Powiatem 2Le.czyckim w celu powoiania partnerstwa na rzecz zadania
inwestycyjnego ,,Przebudowa lokalnych drog gminnych w obr§bach Lubno, Mazew,
Kolonia Mazew i Zieleniew w Grninie Daszyna.

7. Podje,cie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna
nalata 2016-2030.

8. Podj^cie uchwaby w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na 2016 rok.
9. Podj?cie uchwafy w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Daszyna na

lata 2016-2021.
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10. Podj?cie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly nr XXTV7119/2016 Rady Gminy w

Das2ynie z dnia 16 mtego 2016 r. w sprawie przyjecia ,.Planu Gospodarki Niskoemisyjnej
dla Grainy Daszyna do roku 2020".

11. Podj^cie uchwafy w sprawie wyrazerua zgody na zawarcie porozumienia o wspoipracy
w celu realizacji budowy gazociagu na terenie Gminy Daszyna, Witonia i Leczyca.

12. Podj?cie uchwafy w sprawie niewyrazenia zgody na wyodr?bnienie srodkow
stanowia_cych fundusz solecki w budzecie gminy na 2017 rok.

13. Podj^cie uchwary w sprawie przyjecia programu opieki nad zwierzetami bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomnosci zwierzat na terenie Gminy Daszyna w 2016 roku.

14. Podjecie uchwaly w sprawie nabycia nieruchomosci gruntowej na rzecz Gminy Daszyna.
15. Podjecie uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na przedJuzenie umowy dzierzawy.
16. Podjecie uchwaly w sprawie Gminnego Programu Przeciwdzialania Przemocy w

Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w rodzinie na lata 2016-2020.
17. Przyj?cie Sprawozdania z dzialalnosci Gminnego Osrodka Poraocy Spotecznej w

Daszynie za rok 2015 oraz Raportu z Realizacji Zadan z Zakresu Wspierania Rodziny
za20!5r.

18. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski
19. Przyjecie protokolow z ostatnich trzech sesji.
20. Sprawy rozne.
21. Zakonczenie obrad.

Ad3
Nie zgioszono pytan, ani wnioskow.

Ad.4
Wojt przedstawil sprawozdanie z dzialalnosci mi^dzysesyjnej, ktore stanowi zalajcznik do
protokoJu.
Radny J.Kinski zapytat o powody przystapiono do opracowania nowego Planu Rozwoju
Lokalnego oraz o koszt opracowania nowego plarni. Na jaMch warunkach wojt podpisal
umowQ dzierzawy z panem G.G6rk% na ktorego gruntach znajduje si? kawatek drogi
asfaltowej do gimnazjuin.
Ogloszono juz przetarg na wykonanie wentylacji w hali w Daszynie. Czy zgodnie z
wczesniejszymi ustaleniami przesuni?to 10.000 zl na drogi.
Wojt powiedzial, ze wygasla waznosc Planu Rozwoju Lokahiego, ktory byl uchwalony na
lata 2008-2013. Jest to dokument wymagany przy skladaniu wniosku o dofinansowanie z
PROW-u na budow§ drog. Koszt wykonania planu sprawdzi w uinowie sekretarza i
przedstawi na sesji.
Wojt zawarl z panem G.G6rk% jednoroczn^. urnowe. dzierzawy na grunt zajety pod drog .̂
dojazdow^ do grmnazjum. Umowa zalatwia roszczenia finansowe pana Gorki za
lata poprzednie. Pozostaje do zalatwienia kwestia lata bieza_cych i nast?pnych.
Radny XKinski stwierdzi!, ze Wojt podjal w tej sprawie decyzje wbrew woli rady, chociaz
wielokrotnie pytal radnych o zdanie w tej sprawie. Ostatecznie zrobii po swojemu i na
dodatek zalagodzi! spraw? na jeden rok. Przyjdzie nast?pny rok i pan Gorka b^dzie stawial
kolejne warunki.
Wojt powiedziaj, ze pan Gorka ostarnio stal si? bardzo roszczeniowy, Zagrozi}, ze w sytuacji
braku reakcji ze strony gminy, zerwie asfaltu poiozony na jego gruncie. Nie podejmujac
zadnych dzaalan sprawa traffla by do sadu, a nie jest to wlasciwa forma rozwiajzywania
spraw. Czy ida_c tym torem koszty byly by mniejsze? Raczej walpliwe.
Na obrady sesji przybyli radni B.Lukaszewski, LZawadzka.
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Radny J.KinsM stwierdzit, ze skoro wojt stai si? taki obowiazkowy to ureguluje kwestie
prawne wszystkich drog gminnych znajdujacych si? na gruntach prywatnych. Na przyszlosc
niech wojt nie pyta radnych o zdanie skoro ostatecznie podejmuje samodzielnie decyzje
odmienne od ustalen z radnymi.
Wojt powiedziaj ze jezeli po rozstrzygni?ciu przetargu na wentylacje hali w Daszynie b?d%
wolne srodki b?dzie przesuni?ta kwota 10.000 zl,

Ad. 5
Komisja Rozwoju Spoleczno-Gospodarczego przedstawila protokoi z posiedzenia odbytego w
dniu 4 marca 2016 r. w ternacie : Zapoznanie si? z dziaJalnosci^. kol towieckich na terenie
Gminy Daszyna.

Komisja Rewizyjna przedstawila protokoi Nr 4/2016 z dnia 4.03.2016 r. w temacie : Analiza
wysokosci oplat za odbior nieczystosci od mieszkaricow gminy oraz kontrola wplat

Komisja Socjalno-Bytowa przedstawila protokoty z posiedzen odbytycb. w dniach:
12.01.2016 r. z tematem : Osoby niepemosprawne i w podeszJym wieku na terenie gminy
Daszyna;
22.01.2016 r. Sprawozdanie z dziafalnosci i realizacji wnioskow Komisji w roku 2015 r.

Ad.6.
Przewodniczacy poprosfl wojta o wprowadzenie wtemat uchwaf dotyczapych zawarcia
porozumien z powiatem.
Wojt powiedziai, ze ogioszono nabor wnioskow do PROW na przebudowe drog lokalnych.
Przy ocenie wnioskow mozna uzyskae dodatkow^ ptinktacj? za porozumienia o wspoJpracy
z sam.orz4.dami wyzszej kategorii drogowej. Planowane przez gmin? drogi do wnioskowania
}a_cza si? z drogami powiatowynii. Powiat wyrazil zgod? na zawarcie porozumienia o
wspoipracy pod warunkiem wspolfinansowania przez gmin? remontu skrzyzowan.
CaJosciow .̂ ide .̂ porozumien jest uzyskanie jak najwi?kszej punktacji przy ocenie zlozonych
przez gmin? wnioskow o dofinansowanie drog
Radny T.Dymny zapytai czy poza wyremontowaniem skrzyzowafi gmina nie b?dzie ponosila
innych skutkow finansowych?
Wojt zapewniJ:, ze nie b?dzie zadnych innych skutkow finansowych.
Radny H-DabrowsM stwierdzil, ze z wypowiedzi wojta zrozumial, ze gmina za swoje
pieniajdze wyremontuje odcinki drog powiatowych na skrzyzowaniach z wskazanymi
w uchwalach drogami gminnymi. Radny poprosil o sprecyzowanie lokalizacji skrzyzowan.
Sekretarz powiedziat, ze droga nr 4-skrzyzowanie w Mazewie przy kosciele, droga nr 3
skrzyzowanie drogi Mazew-Lubno za panem Szymanskim i droga nr 20 skrzyzowanie w
Mazewie Koloni.
Radny H-Pabrowski zrozumial z przedstawionych informacji., ze gmina doMada pieniajdze do
remontu drog powiatowych.
Sekretarz wyjasnij;, ze powiat wyremontuje za swoje pienia_dze cz?sci drog powiatowych na
skrzyzowaniach, ale w pozniejszym czasie b?dzie porozumienie w sprawie dofinansowania
przez gmin? remontu drogi powiatowej . Powiat sklada wniosek do PROW-u o
dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej Walew-Mazew-Radzyn. Powiat chce, aby
gmina partycypowala w kosztach tego zadania. Na przebudow? wymienionych trzech
skrzyzowan z drogq. powiatow^. gmina nie daje pieni?dzy. Koszty robot na odcinkach drogi
powiatowej finansuje powiat.
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Radny H-Dabrowski powiedzial, ze jest to glosowanie w ciemno. Nieznana jest tresc
porozumien, ktore b?da_zawierane. Me wiadomo, kto komu i ile pieni?dzy ma przekazac.
Sekretarz powiedziat ze w porozumieniach 33. wartosci szacunfcowe. Ostateczne koszty be .̂
znane po rozstrzygnie_ciu przetargu.
Radny HJDabrowski srwierdzit, ze skladajac wniosek w ramach programu TEN-T byla
opracowana peina dokumentacja wraz z kosztorysami. Na podstawie tych dokumentow
mozna przedstawic szacunkowe koszty. Podpisujac porozumienia z powiatem mozna podac
takie szacunkowe dane ile kazda ze stron porozumienia ma kosztowac.
Sekretarz powiedzial, ze 53. to dane szacunkowe, a nie konkrefae wartosci jakie be_dq.
wydatkowane z budzetu.
Radny H.Dabrowski powiedzial, ze gmina zawiera porozumienia, a nie ma konkretnych
danych ile to zadanie b^dzie kosztowalo.
Sekretarz powiedzial, ze w tym dzialaniu to gmina jest na pozycji uprzywilejowanej.
Podpisujajc porozumienia z powiatem zyskuje dodatkowe punkty przy ocenie wniosku, a
powiat remontuje skrzyzowania drogi powiatowej z gminnymi.
Radny J.Kaczmarek zapytal co z pianowanq. przebudowy drog gminnych z porozumienia
zawartego z gmin^. Witonia. Gmina Witonia rowniez niiaia wspoiuczestniczyc finansowo w
realizacji zadania.
Wojt powiedziaJt ze wniosek zlozony w ramach porozumienia z Witoni^. czeka na
rozpatrzenie. Drogi, o ktorych obecnie dyskutuje rada dotycza_ innego wniosku. Do tych drog
gmina Witonia nie partycypuje finansowo. Grnina Witonia pokrywa koszty przebudowy drogi
Szamow-Jabtonna na odcinku znajduja_cym si§ na terenie gminy Witonia.
Wniosek zlozony w ramach TEN-T czeka na rozpatrzenie. Podobnie jest z wnioskiem na
zakup samochodu strazackiego. Gmina Daszyna znajduje sî  na 33 miejscu i czekamy na
nowy podzial srodkow. Najwazniejsze, ze wniosek zostai zlozony poniewaz nie b^dzie
kolejnego naboru. W przypadku drog jest podobnie. Wszystko b^dzie zalezalo od tego,
jak Urzajl Marszalkowski podzieli dofinansowanie. W pierwszej wersji byla mowa, ze be^dzie
podzial rowny dla gmin po 3.000.000 zl. Pozniej zmieniono, ze jednak bedzie ocena i
punktowanie wnioskow. Kto uzyska najwi^cej punktow dostanie wiejksze pienia^dze. Dlatego
gmina zawiera z powiatem porozumienia, aby uzyskac , jak najwyzsz^. punktacje.
Radny H.Dabrowski powiedzial, ze jedno zadnie obejmuje drogi w ramach TENT-T
od Szamowa przez Jablonnq. i Kr^zelewice, przebudow? drog lokahiych Mazew, Lubno,
Mazew Kolonia oraz uzbrojenie terenow inwestycyjnych. Jezeli gmina otrzyma
dofinansowanie przykladowo 1000.000 zl, co bedzie realizowane. Kto bedzie o tym
decj^dowal.
Wojt powiedzial, ze w ramach tego zadania kazdy projekt ma okreslon^. kategori§. Do TEN-T
wnioskujemy o trzy odcinki drog, do PROW-u o dwa odcinM drog. Jezeli gmina otrzyma
dotacje to ze wskazaniem konkretnej inwestycji. Pozostaje kwestia oceny projektow przez
Urz .̂d Marszalkowski. Przy ocenie ma znaczenie nawet czas dostarczenia wniosku. Kryteria
oceny sa_ bardzo szerokie.
Radny M.Pokorski powiedzial, ze z przedstawionych informacji wynika, ze powiat zrobi
przebudow? trzech skrzyzowan z drogami gminnymi, a w zamian gmina dofinansuje
przebudow? drogi powiatowej .
Wojt powiedzial, ze powiat sklada wniosek do PROW-u na przebudow? drogi powiatowej na
odcinku Walew-Mazew o dlugosci 2120mb oraz skrzyzowanie. Gmina zadeklarowala
wspolfinansowanie inwestycji w 50 % kosztow wlasnych. Zadanie bedzie realizowane po
uzyskaniu przez powiat dofinansowania ze srodkow zewnetrznych.
Zakonczono dyskusj?.
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Przewodniczacy poddai pod glosowanie uchwal? NrXXVH/124/2016 w sprawie wyrazenia
zgody na zawarcie porozumienia pomi^dzy Gmina_ Daszyna aPowiatem L§czycklm w celu
powolania partnerstwa na rzecz zadanla Inwestycyjnego ,,Przebudowa lokalnych drag
gminnych w obrebach Lubno, Mazew, Kolonia Mazew i Zieleniew w Gminie Daszyna.
Wynik giosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymuja_ce 4
Uchwal? przyjeto wiejkszoscia_ glosow.

Przewodniczajcy poddai pod glosowanie uchwal^ Nr XXVII/125/2016 w sprawie wyrazenia
zgody na zawarcie porozurodenia pomi^dzy Gmina, Daszyna a Powiatem Leczyckim w celu
powolania partnerstwa na rzecz zadania inwestycyjnego ,5Przebudowa lokalnych drog
grninnych w obr^bach Lubno, Mazew, Kolonia Mazew i Zieleniew w Gminie Daszyna.
Wynik giosowania:
Za 12
Przeciw 0
Wstrzymujajce 3
Uchwale^ przyjeto wi?kszoscia_ glosow.

Przewodniczajcy poddal pod glosowanie uchwal^ Nr XXVTI/126/2016 w sprawie wyrazenia
zgody na zawarcie porozumienia ponoiedzy Gmin^ Daszyna a Powiatem L^czyckina w celu
powolania partnerstwa na rzecz zadania inwestycyjnego ,JPrzebudowa lokalnych drog
gminnych w obrebach Lubno, Mazew, Kolonia Mazew i Zieleniew w Gminie Daszyna.
Wynik giosowania:
Za 12
Przeciw 0
Wstrzymujajce 3
Uchwale. przyjejio wi^kszosci .̂ glosow.

Ad.7
Skarfanik Gminy przedstawila objasnienia do uchwala Nr XXVII/127/2016 w sprawie zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Radny H-Dabrowski zapytai o drog? numer 314107 Szamow.
Wojt powiedzial; ze jest to droga na terenie Witonia Szamow —Karkoszld-Jablonna do drogi
krajowej. Dotyczy wczesniej zawartego porozumienia z Gmina_ Witonia na przebudow? drog
w ramach pol̂ czenia TEN-T.
Radtry H.Dabrowski zapytai dlaczego zbrojenie terenow wpisano do zadania dotyczajeego
przebudowy drog gminnych.
Wojjtpowiedzial, ze w ramach uzbrojenia terenow inwestycyjnych przewidziane jest
wykonanie zjazdu z drogi krajowej i dlatego dopisano do zadania zwiajzanego z przebudoAV^.
drog.
Radny H.Dabrowski zapytai czy w takiej sytuacji wymieniana w mediach kwota okolo
5.000.000 zl nie obejmowala wykonania zjazdu z drogi krajowej?
Woi't powiedzial, ze kwota obejmowala calosc zadania l^cznie ze zjazdami. Teraz zostalo
przesuni?te do zadania dotyczajeego przebudowy drog. Podobnie jest z budowa^ sieci gazowej,
ktora bedzie realizowana na odcinku Janice-Stara Zelazan. W przypadku dotacji na drogi
pieniajdze przychodzg.ze wskazaniem realizacji konkretnego odcinka drogi. Tak jest
aplikowane we wniosku, ale w budzecie zadanie zapisane jest calosciowo.
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Radny HJDabrowski stwierdzfl, ze w takiej sytuacji moze si§ okazac, ze gmina dostanie
dotacje na wykonanie zjazdu do terenow inwestycyjnych, a nie na drogi.
Wojt powiedzial, ze jutro bedzie rozstrzygniecie przetargu na wykonawce zjazdu do terenow
inwestycyjnycibL Bedzie znany koszt realizacji zadania. Na przyklad przy budowie linii
wodociggowej cena z przetargu stanowiia 1/3 kwoty kosztorysowej.
Radny J.Kinski zapytal czy po wybudowaniu linii gazowej Janice-Zelazna Stara tez zostanie
przekazana PGK Daszyna?
Wojt powiedziaj ze gazocî g nie zostanie przekazany.
Radny T-Dymny zapytal czy srodki finansowe przekazane gminie na wyplat? programu 500+
sq. wpisane do budzetu grainy?
Skarbnik Gxniny odpowiedziala, ze srodki zostaJy wprowadzone do budzetu Zarz^dzeniem
Wojta. Jezeli do budzetu jest cos wprowadzone w okresie miedzysesyjnym to przy zmianacfa
do WPF-u rowniez jest uwzgledniane. Wieloletnia Prognoza Finansowa musi bye spojna z
budzetem.
Radny T.Dyrnny stwierdzaJ, ze srodki 500+ zwi^kszyJy dochody, a rym samym poprawily
zdolnosc kredytow^. gminy.
Skarbnik stwierdziia., ze budzet wzrosl po stronie dochodow, ale rowniez po stronie
wydatkow.
Zakonczono dyskusj?.

Przewodniczacy poddat pod glosowanie uchwai? Nr XXVII/127/ w sprawie zmian do
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Wynik gtosowania:
Za 12
Przeciw 0
Wstrzymuja^ce 3
Uchwal^ przyj^to wi?kszoscia_giosow

Ad.8.
Skarbnik Gminy odczytaJa Tichwai? Nr XXVII/128/2016 w sprawie zmian do budzetu gminy
Daszyna na 2016 rok.
Radny T.Dymny zapytaJ o wolne srodki wskazane w § 3ust 1 pkt.2 uchwafy.
Skarbnik Qminy powiedziafa, ze zmiany sâ  wyjasnione w § 1 uchwaty.
Radny T.Dymny zapytal czy wplynela kwota dobrowolnej wpJaty z SNS FOODS?
Wojt powiedzial, ze wplata bedzie wplywala proporcjonalnie do wpfywu srodkow
zewnetrznych w trakcie realizacji zadania.
Radny BlDabrowski zapytal czy wlasciwy jest zapis o przesunieciu na drogi lokalne w
odniesieniu budowy zjazdu. Powinien bye zapis droga krajowa.
Wojt powiedzial, ze zjazd bedzie robiony z drogi krajowej. Grnina bedzie wlascicielem
zjazdu. Pas drogowy jest niezbywalny, ale elementy naniesione na pas sa_ wlasnosciq. gminy.
Naniesienia pozostajX wlasciciela, ale nie b$da_ zbywalne.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXVII/128/2016 w sprawie zmian do
budzetu gminy Daszyna na 2016 rok.
Wynik glosowania:
Za 12
Przeciw 0
Wstrzymujajce 3
Uchwal? przyj^to wiekszoscia_ glosow.
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Przewodniczajcy oglosil 10 minutowa_przerw? w obradach.
Wznowiono obrady sesji. Obecnych 14 radnyck Nieobecny radny J.Kinski.

A<L9
Przewodniczacy poprosfl Wojta o omowienie uchwary Nr XXVH/129/2016 w sprawie
zatwierdzenia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Daszyna na lata 2016-2021.
Wojt powiedziai dotychczasowy plan rozwoju lokalnego obowi^zywala do 2013 r.
przy sktadaniu wnioskow o srodki zewn^trze. Obecnie gmina sklada wniosek do PROW-u
o dotacje^ na przebudow? drog i niezb?dne jest dolaczenie aktualnego Planu Rozwoju
Lokalnego Gminy. Obecne zapisy planu muszabye spojne z trescfa, skladanego wniosku.
W przyszlosci plan wielokrotnie bedzie zmieniany pod potrzeby skladanycb. wnioskow.
Przyjmuja_c PRL zaHadamy zadania rozwojowe ujete w Wieloletniej Prognozie Finansowej
Gminy. Wiadomo, ze nie wszystkie wpisane zadania gmina bedzie w stanie wykonac. Jest to
dokurnent przyszlosciowy. Nie chceroy niczego ograniczac. Plan umozliwia aplikowanie o
srodki zewn^trze..
Radnv T.Dymny zapytal kto opracowal Plan Rozwoju Lokalnego i ile kosztowalo?
Wojt powiedziaj ze wykonawca byla pani Kamila Wejdner za kwot? 14640 zl brutto.
Radny T.Pymny stwierdzi}, ze wojt mowi w liczbie mnogiej o tworcach PRL-u, ale z
obecnych na sali chyba on sam w tym uczestniczyl i osoby z zewnatrz. Jak osoba zewnatrz
nie znajajca potrzeb gminy mogla opracowac dobry plan rozwoju. Dlaczego nikt nie
konsultowal tego z radnymi. Znaczna cze^c planu to ogolne dane o gminie. Te same
przedsi$wzi$cia ŝ . powtarzane dwukrotnie. Czy tak powinno sie planowac pizyszlosc gmin '̂.
Radni i mieszkancy nie maja_ nie do powiedzenia.
Wojt powiedzia}, ze jest to dokument zawieraj^cy pewne przedsi?wzi§cia. Jezeli mieszkancy
zglosza_ jakies potrzeby plan zawsze mozna zmodyfikowac. Obecnie jest to dokument
wymagany do zlozenia w PROW, gdzie wnioskujemy o dotacje na drogi. Zawsze mozna
uzupefaic o nowe zadnia.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze brakuje przeiozenia oczekiwan mieszkancow na to co gmina
b^dzie wykonywata. Gdyby wojt zapytal mieszkancow Daszyny czego najbardziej potrzebuj%
to powiedza^ ze kanalizacji. Wybudowano Mlka lat temu oczyszczalnie sciekow w Daszynie i
do chwili obecnej nie zostaia zmodemizowania. Oczyszczalnia nie jest w petoi
wykorzystywana, a mieszkancy borykaja_ si§ z wywozem sciekow. Przydomowych
oczyszczalni nie wybudowano, bo miala bye budowana kanalizacja.
Wojt powiedzial, ze w poprzedniej kadencji gmina aplikowaJa o srodki do RPO o
dofinansowanie budowy kanalizacji. Niestety szanse na dotacje mialy tylko duze aglomeracje.
Taka mala gmina, jak Daszyna nie miala szans na uzyskanie wymaganej punktacji. Problem
jest znany, ale nie ma srodkow na tego typu dziatania.
Radny H.Pafarowski st\vierdzi}, ze poprzedni PRL w znacznym stopniu zostal zrealizo '̂any.
Nie zrobiono wykazanych do asfaltowania drog gminnych. W nowym planie sa_ zapisane
tylko drogi w ramach programu TEN-T.
Jest zapis o powstaniu domu pomocy spoleczaaej w Drzykoazach, Czy na ten eel mozna
otrzymac dofmansowanie? Czy grnin? b?dzie stac na utrzymanie takiej placowki.
Wpisano budow? zbiornika malej retencji i tereny agroturystyki w obszarze Lubno-Opiesin
oraz zbrojenie terenow inwesrycyjnych. Takie plany powinny bye konsultowane z
mieszkancami jak widza nasza_ gmin? za 5 lat.
Wpisana jest budowa elektrocieplowni, ktorej nie ma wykazanej w Programie Gospodarki
Niskoemisyjnej. Mozna przypuszczac, ze celowo pomija si? niektore niewygodne zapisy aby
dokumenty zostafy przyj?te w Lodzi.
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Radny zapytal czy komisja rozwoju spoleczno-gospodarczego byla poinformowana o
tworzeniu planu i czy znala jego projekt. Taki plan powinien bye przeanalizowany przez
komisje. Pani Wejdner nie jest od decydowania co chcemy robic w gminie. Obecnie
najwie.kszym problemem jest bardzo zty stan drog. Jak nie be.dzie dobrych nawierzchni drog
po co zblomiki retencyjne, agrotuiystyka czy uprawy na biomas? skoro nie b^dzie po czym
jezdzic. Jezeli gmina chce inwestowac musi to robic z sensem.
Radny T.Dymny poza zapisami w PRL-u trzeba jeszcze zagwarantowac strong finansow^.
gminy. Zadluzenie gminy wynosi ok. 20.000.000 zl. Samych odsetek gmina placi rocznie
700.000 zl. Za pi§c lat gmina musi zwrocic okolo 5000.000 zl w ramach wykupu gruntu ze
sprzedazy zwrotnej. Jak do tego dojdzie to z czego gmina wezmie pieniadze na realizacj?
planowanych zadan. Czy b?dzie w stanie uczestniczyc w modernizacji 30-40 km drog. Czy
b^dzie stac na zapewnienie wkiadu wlasnego. Jest jeszcze budowa elektrocieptowni. Ten plan
opiera si§ na bazie marzen. Zamiast PRL-u powinien bye zrobiony plan sptaty zadJuzenia
nagromadzonego wpoprzednich latach. Powinny bye podj^te dzialania w kierunku sprezenia
wszelkich mozliwosci i splacenia zobowiazania w ramach sprzedazy zwrotnej.
Radny HLDabrowski powiedzial, ze planujemy remont drog gminnych 59,60 km., wpisano
rowniez 100 lamp fotowoltaicznych. Czy ryle jest potrzebne. Chcemy kupic 3 autobusy
niskoemisyjne, ktore maj^. dowozic pracownikow i uczniow do L^czycy. Czy to sâ  realne
zamierzenia odpowiadaj^ce potrzebom tej gminy. Tworzeniu taMego dokumentu powirma
towarzyszyc jakas logika.
Wojt powiedzial, ze nie wszystMe zalozenia uj?te w planie 53, na teraz do zrealizowania i
przewidzenia. Tworza_c 1aki dokument nalezy wybiegac w przyszlosc. Poprzedni plan rowniez
budzfl watpliwosci, a w znacznym stopniu zostal zrealizowany. Jezeli chodzi o przebudowe
drog, to w okresie obowiajzywania jego obowiazywania lata 2008-2013 nie bylo
dofinansowania na drogi lokalne. Plan zawiera pewne zalozenia, ktore be î̂ . analizowane i
korygowane . Obecnie jest wymagany do PROW-u i dlatego jest procedowany na dzisiejszej
sesji. Brak tego dokumentu spowoduje, ze wniosek zostanie zlozony niekompletny, co moze
wplynajc negatywnie na jego ocen?.
Radny HDabrowski stwierdzi!, ze wczesniej byla mowa, ze gmina ma szanse otrzymac
3000.000 zl i wpisano drogi do programu TEN-T. Dopisano drogi Mazew Kolonia, tubno i
Mazew wraz ze zjazdami z drogi powiatowej. Pozniej okazalo si?, ze gmina nie otrzyma tak
wysokiego dofinansowania, W takiej sytuacji, ktore drogi b§da_ wybrane do realizacji?
Wojt powiedzaal, ze kazdy wniosek dotyczy odr^bnej drogi. Rowniez ocena i punktacja
doryczy kazdej drogi odr^bnie zarowno w ramach TEN-Tjak i zjazdow i drog z PROW-u.
Radny T.Dymny powiedzial, ze odejmujac srodki przekazane na program 500+ dochodow
znacznie maleja_. Jak odejmiemy jeszcze przychody to dochody gminy wygla^daja^ nie
ciekawie.
Skarbnik Gminy powiedzial, ze radny myli pojecia, poniewaz dochody to co innego niz
przychody. Jezeli roznica mie/lzy dochodami, a wydatkami jest ujemna to musi gmina
wykazac przychody, aby pokryc deficyt i rozchody.
Zakonczono dyskusj^.

Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXVII/129/2016 r. w sprawie
zatwierdzenia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Daszyna na lata 2016-2021.
Wynik glosowania:
Za 8
Przeciw 2
Wstrzymujacy 4
Uchwal? przyjeto wi§kszosciq.glos6w.
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Ad. 10
Woft powiedziaf, ze zmiany w Programie Gospodarki Niskoemisyjnej dotycza. kwestii

wielkosci lub wartosci ujetych w tym dokumencie. Sa_to dane szacunkowe. Dokument jest
wymagany przy skiadaniu wnioskow o dofinansowanie. Gmina Daszyna ziozyla
dokumentacj? o dotacje na zakup autobusow niskoemisyjnych. Wiadomo, ze w tym
programie wi?ksze szanse maja_ rejony obejmujajce rozwijajace si? aglomeracje. W takim
rejonie znalazlo si? Kutno i miasto L?czyca. Dlatego w Programie Rozwoju Lokalnego jest
zapis o dowozie do miasta L?czyca naszych mieszkancow do pracy i do szkoty. Jest to ostatni
moment na aplikowanie o dofinansowanie. Dlatego wazne, aby gmina Daszyna znalazla si?
chocby na listach rezerwowj^ch. Dzi^ki temu jest szansa, ze jak zostanie pieni^dzy moze
dostana_tez dofinansowanie mniejszych jednostek, ktore skiadaiy dokumentacje.
Radny T.Dymny ponxszyl kwesti? zadluzenia gminy. Jego zdaniem wiele inwestycji
wykonano niepotrzebnie, kosztem zadluzenia gminy.
Wojt stwierdzii, ze jedynym problemem jest kwestia sprzedazy zwrotnej. Podjai juz rozmowy
z Magellanem, aby zamienic zakup zwrotny na obligacje komunalne. Wowczas kredyt by} by
wlasciwym rozwiajzaniem. Gmina placi odsetki za cos co juz mamy i mieszkancy z tego
korzystaja.. Sa_takie mozliwosci finansowe koixystne dla gminy.
Zakonczono dyskusj^.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXVH/130/2016 r. w sprawie
zmiany uchwafy nr XXTV/119/2016 Rady Gminy w Daszynie z dnia 16 lutego 2016 r. w
sprawie przyj^cia ,JPlanu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Daszyna do roku 2020".
Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 2
Wstrzymuja_ce 1
Uchwa!§ przyj^to wi?kszoscî . glosow.

Ad.ll
Wojt powiedzial, ze uzgodniony jest projekt porozumienia z Gmina Witonia i Gmina L^czyca
od. strony finansowej rozbudowy sieci gazowej w kierunku Leezycy przez Witoni?. Mozna
uzyskanie dofinansowanie zewnata w 80%. Pozostate 20% wpJacaja gminy na terenie
ktorych b^dzie realizowane zadanie. Przedsi?wziecie odbywa si^ wten sposob, ze gmina
Daszyna aplikuje o srodM. Gminy Witonia i Leczyca skladaj^. si? finansowo na opracowanie
dokumentacji i uczestnicza, w wyborze firmy realizuja_cej zadanie .
Gmina Leczyca chce, aby doprowadzic gaz do Topoli Krolewskiej. W pierwszych
rozmowach byia propozycja poprowadzenia gazu od Garbalina, ale okazalo si?, ze ze strony
Witonii jest duze zainteresowanie gazem. Podj^to trojstronnq. decyzj?, ze gaz b?dzie
prowadzony od Witonia w kierunku Leczycy. Dzi?ki rozbudowie linii gazowej gmina
Daszyna zyskuje szanse na wieksze wptywy do budzetu z oplaty przesylowej.
Zakonczono dyskusje.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwale Nr XXV3I/131/2016 w sprawie wyrazenia
zgody na zawarcie porozumienia o wspoipracy w celu realizacji budowy gazociajgu na terenie
Gminy Daszyna, Witonia i L?czyca.
Wynik glosowania:
Za 10
Przeciw 2
Wstrzymujajce 2
Uchwal? przyj^to wi?kszoscî . glosow.
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AcL12
Wojt przedstawfl kwestie zwiajzane z tworzeniem funduszu soJecMego.
Radny T.Dymny zapytai ile wojt wyfcona drog w roku 2017 w ramach kosztow funduszu
soJeckiego?
Wojt powiedzial, ze ziozone wnioski na drogi w ramach programu TEN-T be/ia^ rozpatrywane
w lipcu tego roku. Jezeli uda si§ pozyskac srodM, o ktore aplikujemy to b§dzie duzy postep w
dziedzinie inwestycji drogowych na terenle gminy.
Radny T-Dyinny stwierdzij ze drogi to temat, ktorego mieszkancy nie odpuszcza_. Moze nie
bye gazu, ale drogi rausz .̂ bye. Radny przekonywal, ze jezeli zostanie wydzielony fundusz to
soJect\va otrzymaj^. srodki na realizacj? swoich potrzeb lokalnych.
Sekretarz powiedziat, ze wydatkowac pieniajdze w ramach funduszu soleckiego mozna tylko
na majaiku gminy znajduj^cym si§ na danym solectwie.
Zakoficzono dyskusje.
PrzewodnJczacv poddaJ pod glosowanie uchwal^ NT XXTVU/1 32/20 16 r. w sprawie
niewyrazenia zgody na •wyodr^bnienie srodkow stanowia_cych fundusz solecki w budzecie
gminy na 20 17 rok.
Wynik gfosowania:
Za 9
Przeciw 3
Wstrzymujajce 2

to wi?kszoscî . gfosow.

Przewodniczacy zaproponowa} przesunajd do realizacji punkty dotyczajce GOPS-u poniewaz
Pani Bozena Sowinska- p.o. Kaerownika GOPS-u konczy prac?.

Ad.16
Przewodniczacy przedstawiji uchwal§ Nr XXVII/133/2016 w sprawie Grninnego Programu
Przeciwdzialania Przemocy w Rodzmie i Ochrony Ofiar Przemocy w rodzinie na lata 2016-
2020.
Me bylo pytan.
Przewodniczacy poddal uchwa}^ pod glosowanie.
Wynik gfosowania:
Za 14
Przeciw 0
Wstrzymujace 0
Uchwaie^ przyj^to jednogfosnie.

Przewodniczacy prz^pomnia?, ze radni otrzymali sprawozdanie z dzialalnosci Gminnego
Osrodka Pomocy Spolecznej w Daszynie za rok 2015 oraz Raportu z Realizacji Zadan z
Zakresu Wspierania Rodziny za 2015 r.
Nie zgtoszono pytan
Rada jednogiosnie przyjeia wyzej wymienione dokumenty
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A<L13

Przewodniczacy przedstawil uchwal? Nr XXVII/134/2016 w sprawie przyj?cia programu
opleM nad zwierz?tami bezdornnymi oraz zapobiegania bezdomnosci zwierzat Ba terenie
GminyDaszyna w2016ro3cu.
Nie zgfoszono pytan.
Przewodniczajsy poddal pod giosowanie uchwal?.
Wynik gtosowania:
Za 14
Przeciw 0
Wstrzymuj^ce 0
Uchwat? przyj?to jednoglosnie.

Ad.14
Wojt powiedzial, ze uchwala dotyczy wykupu dziaiki w Drzykozach przylegajapej od strony
zachodniej do dziatld, na ktorej stoi budynek gdzie b^dzie utworzony DPS.
Zbliza si? termin aplikowania o srodki na utworzenie w/w placowki w wymiarze
samorzajdowym. Funkcja DPS-u wymaga szerszego spehiienia formy infraslruktury.
Dziaflca., na ktorej znajduje sl§ budynek jest wajska i bezposrednio pizylega do drogi
powiatowej. W takiej sytuacji tradno wygospodarowac teren zieleni Wlasciciel dziaiki
sasiaduj^cej od strony zachodniej wyraza zgod? na zbycie. Aplikujap o srodki zewn^trze musi
bye dokonana analiza kosztow utrzymania. Obecnie gmina placi ok. 100.000 zi za 6
pensjonariuszy znajduj^cych. si? w DPS-ach. Jest lista kolejnych osob oczekujacych na
miejsce w tego rodzaju placowkach. Wczesniej byl to obiekt wykorzystywany na cele
oswiatowe. Z uwagi na brak dzieci dotychczasowe wykorzystanie jest nieaktualne. Obiekt
jest w czejsci gotowy do adaptowania, ale wymaga jeszcze duzych nakiadow, aby mogl
spelniac wszelkie wymagane standardy .
Aby aplikowac o srodki musi bye powiejcszony teren wokol umozliwiajajcy przygotowanie
zieleni wokot budynku.
Radny T.Dymny zapytat na ile miejsc jest przygotowany obiekt
Wojt powiedziai:, ze na 50 osob. Podobna placowka znajdujaca si? w Leczycy dysponuje 51
miejscami. Wszystkie s .̂ wykorzystane. Przy takiej ilosci pensjonariuszy utrzymanie jest
zbilansowane.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze gdyby gmina podj?la decyzje o kupnie dziaiki wczesniej bylo
by taniej.
WoiLpowiedziat, ze wczesniej nie bylo zainteresowania sprzedaz%. Wlasciciel warunkowal
zbycie mozliwosci^ kupna dziaiki agencyjnej znajduJ3.cej si? od strony pomocne. Syruacja
ulegla zmianie i jest wola sprzedazy.
Obrady sesji opusci! radny M.Bawej. Obecnych 13 radnych.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddal pod giosowanie uchwal? Nr XXVIII35/2016 sprawie nabycia
nieruchomosci gruntowej na rzecz Gminy Daszyna.
Wynik glosovvania:
Za 12
Przeciw 0
Wstrzymujace 1
Uchwa!? przyj?to wi?kszoscî . glosow.
Na obrady sesji powrocil radny JMLBawej. Obecnych 14 radnych.
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Ad.15.

Sekretarz poinformowai. ze uchwala w sprawie przedtuzenia umowy dzierzawy dotyczy
stawu w parku w Daszynie dotychczasowy dzierzawca to Pan Grzegorz Dymny. Dzierzawa
konczy si? w maju. Dzierzawca zlozyl podanie o dalsze dzierzawienie stawu. C2ynsz
dzierzawny to Iq pszenicy rocznie.
Nie byio pytan.
Przewodniczacy poddai pod glosowanie uchwal? Nr XXVII/136/2016 w sprawie wyrazenia
zgody na przedJuzenie umowy dzierzawy.
Wynik giosowania:
Za 14
Przeciw 0
Wstrzymujace 0

Ad. 18
Nie byio pytan, ani wnioskow w punkcie 3

Ad.19

Wojt odniost si? do protokoiu z dnia 8 marca 2016 r. i wypowiedzi radnego HLDabrowskiego
dotyczqcej notatki sporzadzonej przez pania^ Marciniak w trakcie kontroli RIO .
Sekretarz przytoczyl fragment protokoiu z dnia 8 marca 2016 r. zawierajacy wypowiedz
radnego Dabrowskiego oraz fragment z protokoiu kontroli RIO z 2013 r. ktory, by} wczesniej
wykorzystany w wypowiedzi radnego HLDabrowskiego. Sprawa dotyczyla notatH
sporzadzonej przez pani^. LMarciniak pracownika urz?du gminy. Wzmianka na ten temat jest
rowniez w protokole nr 3/2015 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej.
Sekretarz powiedzia}, ze radny po przecinku zakonczyf cytat, jakby to byia cala tresc notatki.
Po przecinku byl dalszy ci^g notatki. Czytaja_c notatic§ w catosci nabiera ona zupemie innego
2naczenia niz przedstawiony fragment przez radnego Dabrowskiego.
Radny HJPabrowski stwierdzii, ze nie tworzyl swojego tekstu. Pisza_c protokoi Komisji
Rewizyjnej przytoczyl fragment z protokoJu otrzymanego z RIO na zasadzie kopiuj- wklej .
Taki dokument otrzymai z RIO . Aby nie byio spekulacji radny zaproponowai udost§pnienie
wszystkim radnym protokoiu znajdujacego sie w Urzedzie Gminy,
Sekretarz odpowiedziai, ze protokoi dostepny jest na stronie RIO i kazdy moze zapoznac sî
z jego tresciq.- Egzemplarz znajdujacy si? w gminie rozni si? tylko tym, ze zwiera dane
wrazliwe, ktorych nie mozna podawac do publicznej wiadomosci. RIO zamiescilo protokoi na
stronie bez tych danych.
Wojt stwierdzii, ze czirje si? pokrzywdzony zarzutami radnego Dabrowskiego i cheialby
spraw? zaiatwic nie wchodzac w spory s .̂dowe. Kontekst wypowiedzi radnego Dabrowskiego
byi krzywdza^cy wobec wqjta. Pania_ Marciniak byia zaskoczona posiugiwaniem si? jej osoby
w kontekscie przedstawionym przez radnego. Sporzadzila na tq. okolicznosc notatk?, w ktorej
zaprzecza, ze ktokolwiek zabraniai jej udost?pniania dokumentacji w trakcie kontroli z RIO.
Dost?p do informacji, jaki miaia kontrolaRIO byl na tyle przejrzysty, ze w pewnym
momencie zacz?Ii wydawac polecenia siuzbowe. Powinni formalnie zwrocic si? do
kierownika o udost?pnienia dokumentow, ktory wydaje dyspozycje pracownikom
przekazania zadanej dokumentacji. Wzywali bezposrednio pracownikow i pytali, co rnasz w
danej sprawie. Na ta. okolicznosc zostala sporza_dzona notatka, ktorej fragment radny zawarl w
protokole Komisji Rewizyjnej. Wojt nie odniosl si? na biezaco do wypowiedzi radnego na
poprzedniej sesji. Po sprawdzeniu tresci protokoiu z RIO i rozmowie z paniq. Marciniak
okazalo si?, ze jest to bl?dny przekaz i nalezy 14 spraw? wyja^nic na forum rady bez
wyciagania na zewnatrz.
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Radny BLDabrowsld powiedzia}, ze na tej sesjl jest to nie mozliwe gdyz nie posiada
dokumentow, z ktorych korzysta! piszac protokol. Zaproponowal powrocic do tematu na
najblizszej sesji, aby spraw? wyjasnic, Ponowit wniosek o przekazanie radnym kopii
protokoiu z kontroli RIO wraz z zaiacznikami
Sekretarz ponownie poinformowa^ ze protokol jest opublikowany na stronie RIO i osoby
zainteresowane moga, sî  zapoznac z jego trescia .̂
Przyjeto protokol Nr XXTV z dnia 16 lutego 2016 r. i protokoJ Nr XXVI z dnia 11 marca
2016 r.
Nie przyjeto protokohi Nr XXV/2016 z dnia 8 naarca 2016 r., ktoiy b^dzie omawiany na
najblizszej sesji.

Ad.20

Przewodniczacy przypomniaj: radnym o sktadaniu oswiadczen majatkowyck
Radny H.Dabrowski poruszyl tenaat rekultywacji zwirowni pani Malinowskiej . Ma bye to
zasypywane odpadami. Nie ma informacji jakiego rodzaju b^d^to odpady.
Trzeba podja_c dzialania w celu uzyskania informacji, jaMe b^dq. to odpady.
Wojt powiedziai ze projekt decyzji w tej sprawie zostal przeslany do gminy w celu
iizgodnienia. Wojt przygotowuje odpowiedz negatywna. Zobaczymy co bedzie dalej.
Jest to temat realizowany przez starostwo. Gmina bedzie pr2ygla_daia si? tym dzialaniom.
Radny H.Dabrowski powiedzial, ze koncesja nie zawiera sposobu rekultyv\acji. Decyduje o
tym zapisy planu zagospodarowania przestrzennego. W gminnym planie jest zapis o trzech
sposobach rekultywacji: rolna, lesna i wodna.
Zakonczono dyskusj?.

Ad.21
W zwiazku z wyczerpaniem porz^dku obrad przewodniczg.cy zamknal XXVII sesj? Rady
Gminy w Daszynie.

Protokalowata:D. Kazmierczak


